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Wij hebben vragen van u ontvangen over de toegankelijkheid van de gemeentelijke website. Deze 
beantwoorden we hieronder puntsgewijs. 

1. U geeft op de website aan dat de ‘eerste stappen zijn gezet’ om de website nog verder
toegankelijk te maken. Kunt u aangeven wat deze eerste stappen zijn?

Terugkomend op uw vraagstelling; de status van de website is dat de eerste maatregelen zijn 
genomen. Wanneer de resultaten van het toegankelijkheidsonderzoek bekend zijn, weten we precies 
waar we staan en kunnen we een planning maken voor de nog aan te passen onderdelen. Hierover 
later in deze brief meer.  

Voor wat betreft de huidige toegankelijkheid van onze website, kunnen we vier processtappen 
onderscheiden.  

a) Het betrekken van het VN-panel bij de bouw van de website om ervaringen en kennis op te
halen en te verwerken in het ontwerp.

b) Het zo goed mogelijk volgen van de (toen actuele) richtlijnen voor toegankelijkheid bij de
bouw.

c) Direct na de livegang en in december 2018 heeft toegankelijkheidsonderzoek
plaatsgevonden. Daarin zijn technische aanpassingen geadviseerd, die tijdens de
maandelijkse ontwikkelsessies met de leverancier zijn verwerkt. Daarnaast hebben we ook
tussentijds veranderingen doorgevoerd die de toegankelijkheid ten goede komen. De
aanpassingen variëren van een ‘lees voor’ button tot het goed positioneren van content-
elementen en van contrastaanpassingen tot leesbaarheid van- en structuur binnen teksten.

d) Ten slotte hebben we (en zijn we bezig om) slecht toegankelijke opzichzelfstaande websites
onder te brengen binnen het domein tynaarlo.nl. Die techniek is immers overwegend goed
toegankelijk. Reeds afgeronde trajecten zijn de websites over sportpret, trouwen en de
Zuidlaardermarkt. Op dit moment wordt de laatste hand gelegd aan de website van de
kavelverkoop.

Leveranciers overige websites
Wat overblijft zijn de websites waar we vanuit samenwerkingsverbanden of vanwege
technische mogelijkheden gebruik van maken. Voorbeelden hiervan zijn de afsprakenmodule
van publiekszaken en de door u aangehaalde afvalwijzer. Deze kunnen we niet
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onderbrengen binnen tynaarlo.nl, maar moeten evengoed voldoen aan de richtlijnen. Deze 
leveranciers worden door ons aangeschreven met het verzoek hun 
toegankelijkheidsverklaring te overleggen. Wanneer we in de toekomst een website 
aanschaffen, dan zal toegankelijkheid een eis zijn bij de inkoop daarvan. 
 
Toegankelijkheidsonderzoek ingepland 
Omdat de resultaten uit het toegankelijkheidsonderzoek van 2018 geen actueel beeld meer 
geven, en omdat de toegankelijkheidseisen aan verandering onderhevig zijn, is er een nieuw 
onderzoek ingepland op 1 mei 2021. Dat is ook het moment waarop we precies weten waar 
we staan en een ontwikkelplan kunnen opstellen. De test wordt uitgevoerd door Firmground. 
Een onafhankelijk bureau met ruime ervaring en expertise op het gebied van 
toegankelijkheid.  
 
We hadden overigens graag eerder willen testen, maar dat hebben we verkeerd ingeschat. 
Gezien het grote aantal onderzoeken wat op dit moment wordt gedaan, hadden we de test 
eerder moeten aanvragen. 

 
2. U heeft destijds het VN Panel ingezet om de website te (laten) bouwen, een uitstekend 

initiatief. Voelt u ervoor het panel nu opnieuw – twee jaar later – bij een evaluatie te 
betrekken en gezamenlijk te onderzoeken hoe de verbeterpunten aangepakt kunnen 
worden? 
 
Dat lijkt ons een uitstekend idee. Het natuurlijke moment hiervoor is wanneer we de resultaten uit 
het hierboven omschreven toegankelijkheidsonderzoek ontvangen. Dan kunnen we de 
aandachtspunten vanuit de techniek combineren met de praktijkervaring en kennis van het VN 
Panel. Wij zullen te zijner tijd in contact treden met het panel om een geschikte aanpak te 
bespreken. 
 

3. Bent u bereid nadere aandacht te schenken aan de leesbaarheid van de teksten op de 
website? 
Ja, daartoe zijn wij bereid. De leesbaarheid van teksten had reeds onze aandacht, maar wat u 
schrijft klopt. Ook hierin zijn zeker nog verbeteringen aan te brengen. Als we dit goed willen 
aanpakken moeten we eerst een totaalbeeld qua leesniveau van teksten opstellen en aan de 
hand daarvan aan de slag gaan. Ook hiermee starten we in ieder geval na het bekend worden 
van de onderzoeksresultaten, of zoveel eerder als de werkplanning toelaat. 

 
Wij vertrouwen er op u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. We blijven alert op signalen dat 
verbetering nodig is. Mochten deze u onverhoopt eerder bereiken dan ons, dan horen wij uiteraard graag 
van u. Zodat wij onze toegankelijkheid kunnen blijven verbeteren. Mocht u nog vragen hebben, neem dan 
contact op met Berend Kupers van team Communicatie via het algemene telefoonnummer: 0592-266662. 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders 

 
 
 
mr. J. Th. van Nieukerken drs. M.J.F.J. Thijsen 
gemeentesecretaris burgemeester 
 
Deze brief is automatisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 
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Schriftelijke vragen ingediend door raadslid/fractie: Koos Dijkstra/PvdA 
Datum: 6 oktober 

Onderwerp: toegankelijkheid website 

 
 

Aan: het college van burgemeester en wethouders, in afschrift aan de 
gemeenteraad 

 
Geacht college, 
 

In de week van 5 tot en met 9 oktober 2020 staan we in Nederland stil bij 
toegankelijkheid. Dit jaar is het thema digitale toegankelijkheid. Vandaag vond 

een symposium plaats van de provincie Drenthe in samenwerking met de 12 
Drentse gemeenten en CMO Stamm. Daarbij kwamen verschillende 

ervaringsdeskundigen aan het woord over de omgang met websites van 
overheden. 
Naast dit symposium is er nog een andere Drentse activiteit in de Week van de 

Toegankelijkheid. Drentse Ambassadeurs van het VN-verdrag Handicap hebben 
een handreiking gemaakt waarmee ze de toegankelijkheid van 

gemeentewebsites en de provinciewebsite in kaart willen brengen. Wij kregen 
inzage in het rapport dat voor de gemeente Tynaarlo is gemaakt. 
Daaruit blijkt onder meer dat: 

 
- de website van de gemeente Tynaarlo nog niet aantoonbaar voldoet aan de 

Europese standaard EN 301 549/WCAG 2.1. Overheidswebsites hadden hier per 
23 september aan moeten voldoen. U constateert dat ook zelf op 
www.tynaarlo.nl/toegankelijkheid; 

- uit de test met de website WCAG blijkt dat de website op een groot aantal 
punten al goed functioneert; 

- uit een selectie van 10 pagina’s met 
https://www.accessibility.nl/tools/leesniveau blijkt dat het leesniveau bij het 
merendeel van de pagina’s op niveau C1 ligt. Het taalgebruik is daarmee aan de 

moeilijke kant; 
- de voorleesfunctie werkt goed; 

- nadere aandachtspunten zijn: de externe websites zoals de Afvalwijzer zijn 

moeilijk toegankelijk en het meldformulier openbare ruimte is complex in te 

vullen. 

 

 

 

http://www.tynaarlo.nl/toegankelijkheid
https://www.accessibility.nl/tools/leesniveau


 
 

 

 
 

In dit verband stellen we u graag de volgende vragen: 
 
- u geeft op de website aan dat de ‘eerste stappen zijn gezet’ om de website nog 

verder toegankelijk te maken. Kunt u aangeven wat deze eerste stappen zijn? 
 

- u heeft destijds het VN Panel ingezet om de website te (laten) bouwen, een 
uitstekend initiatief. Voelt u ervoor het panel nu opnieuw – twee jaar later – bij 
een evaluatie te betrekken en gezamenlijk te onderzoeken hoe de 

verbeterpunten aangepakt kunnen worden? 
 

- bent u bereid nadere aandacht te schenken aan de leesbaarheid van de teksten 
op de website? 
 

  
  

In afwachting van uw reactie, bij voorbaat onze dank, 
 

Met vriendelijke groet, 
 
 

 
Koos Dijkstra 

Fractievoorzitter PvdA Tynaarlo 
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